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Tagozatunk létszáma 2021-ben 229 fő, ebből 163 fő főfoglalkozású, 66 fő szüneteltető 

kamarai tag volt. Az előző évhez képes 6 fővel csökkent a létszám 

 

A Tagozat január végén tisztújító taggyűlést tartott, melyen új elnököt és alelnököt, 

illetve 3 új elnökségi tagot is választott. 

 

Elnök  Wessely Vilmos 

Alelnökök  Ágostonné Tusnádi Márta 

   Sándor Imre 

 

Tagok   Nyirati Ferenc 

  Dr Polyák Imre 

  Viczkó Péter 

  Jánosy László 

 

Sajnos az elmúlt évben is meghatározó befolyást gyakorolt az élet valamennyi területére 

járványügyi helyzet.  Reményeink szerint valamennyi könyvvizsgáló felismerte, hogy 

a folyamatban az információ technológia kulcs szerepet töltött be.  Ebből kiindulva úgy 

gondolta az elnökség, hogy felméri hol tartanak a kamarai tagok az IT alkalmazása 

területén, milyen infrastruktúrával rendelkeznek. A Kamara vezetésének javaslatára 

kiegészítettük a kérdőívet a Kamara honlapjával kapcsolatos kérdésekre is. 

 

Sajnos nagyon kevesen töltötték határidőre, így kétszer is hosszabbítottunk, aminek 

eredménye az lett, hogy 429 fő töltötte ki a kérdőívet.  

 

A kérdőív alapján a tagozat elnöksége és a Kamara elnöksége által létrehozott 3 tagú 

szakértői bizottság konkrét döntéselőkészítő javaslatokat fogalmazott meg 

novemberben. A javaslatokat a Kamara elnöksége támogatta és a jövő évben arra 

készülünk, hogy a végrehajtást minél szélesebb kör részére tudjuk biztosítani. 

 

Ilyen lépések lesznek egy IT szakértői bizottság létrehozása, az elektrónikus aláírás 

elterjesztése, oktató e-learning az IT alkalmazásának lehetőségeiről és veszélyeiről és 

az adatbányászat lehetőségeinek szélesebb körben történő elterjesztése.  

 

  

Természetesen folytatódott a lehetőségekhez képes a korábban megkezdett 

tevékenységek életben tartása és fejlesztése is az alábbiak szerint: 

 

. 
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1. Részvétel az egységes adatállományok megvalósításának NAV által 

meghirdetett programjában 

 

A tagozat  áttekintette a NAV által meghirdetett SAF-T projekt alakulását, illetve az e-

ÁFA bevallások alakulását is. A NAV idén is lehetővé tette, hogy konzultáljunk az 

előkészítő folyamat során, ezen többen is részt vettünk, Sajnos érdemi előrelépés nem 

történt, a NAV elhalasztotta mindkét projekt bevezetését. 

 

 

2. Az adatexport oldal továbbfejlesztése 

 
A 2019-ben megvalósított KészletleltárXML állományok útmutatójának közzétételére 

és a nyilvántartás kiegészítésére  2020-ban került sor, ismereteink szerint többen 

használták 2021-ben az alkalmazásokat, és 2 új könyvelő cég csatlakozott a 

programunkhoz 

  
 

3.  Az éves konferencián történő aktív részvétel 

 

Az idei könyvvizsgálói konferencia címe – „Kihívások – sebességváltás – irányok” – 

egyértelműen kifejezte, hogy egy olyan időszak után vagyunk, ahol nem lehet ott folytatni, 

ahol két éve abbahagytuk. Mindenki számára egyértelművé vált, hogy növelni kell a 

digitalizálásra történő átállás sebességét.   

 

Talán ennek is köszönhető, hogy soha nem látott érdeklődés volt az idei könyvvizsgáló 

konferencián a nulladik napra, amin megpróbáltunk egy teljesértékű szekciónapot tartani 

olyan előadásokkal, ami a könyvvizsgáló informatikai lehetőségeit próbálja körbejárni 

különböző megközelítésekből, de mind gyakorlati példákkal alátámasztva.  

 
 

4. Javaslat a  könyvelő programokat készítő cégekkel történő párbeszédre. 

 
A konferencián sor került egy pódium vitára, ahol egy órában elindult egy párbeszéd a 

könyvelő szoftverek fejlesztői és a könyvvizsgálók között, és fontosnak tartjuk e 

kommunikáció fenntartását. A könyvvizsgálók érdekeit képviselve, ebbe az egyeztetési 

folyamatba szeretnénk bevonni az adóhatóság informatikai ellenőrzési főosztályának 

szakembereit is, az őket értintő területeken.  

 

Miután a rendezvénynek nagy sikere volt, december 2-n még szélesebb körben egy 

digitális találkozásra kerül sor, témája Új könyvvizsgálói kockázatok a könyvelő 

programok automatikus számla beolvasásával 
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5. Könyvvizsgáló oktatás informatikai tárgyának fejlődése 
 

Ebben az évben is léptünk előre, a pénzügyi és számviteli információs rendszerek tárgy a 

képzés végére került, ami lehetővé tette, hogy a teljes időt a gyakorlati kérdésekkel töltsék 

a hallgatók. A tantárgy elméleti részének tankönyve is frissítésre került az informatika 

területén elért fejlődések figyelembevételével. 

 

 

 

 

2021. november 29. 

 

 

 

 

 

MKVK Informatikai Tagozatának elnöksége nevében 

 Wessely Vilmos 

elnök 
 


